
Sprawozdanie stenograficzne
z rozpraw

g a l i c y j s k i e g o  S e j m u  k r a j o w e g o

6. posiedzenie 4. sesyi IV. peryodu Sejmu galicyjskiego
z dnia 23. w rześnia 1881.

Treść. Spis petycyj. — Wniosek posła Gorayskiego i uchwała wyboru osobnej komisyi dla spraw naftowych. — 
Uwiadomienie posła Majera o przesłaniu petycyi SS. Bazylianek w Jaworowie z komisyi edukacyjnej do 
komisyi budżetowej. — Uwiadomienie o ukonstytuowaniu się komisyi drogowej, bankowej i gminnej. — 

Sprawozdanie Wydziału krajowego w przedmiocie funduszów budowy szpitala św. Łazarza w Krakowie, 
przekazane komisyi administracyjnej. —/Sprawozdanie Wydziału krajowego w przedmiocie za mianowania 
Dra Jana Szeparowieza stale prymarjuszem oddziału chirurgicznego w krajowym szpitalu we Lwowie, prze
kazane do komisyi administracyjnej. — Sprawozdanie Wydziału krajowego o krajowej szkole rolniczej 
w Czernichowie, przekazane do komisyi dla kultury krajowej. — Wybór członków komisyj reklamacyjnych 
i ich zastępców dla komisyi we Lwowie i dla podkomisyj w Tarnopolu i Krakowie. — Wybór komisyi dla 
ustawy konkureneyi kościelnej. — Porządek dzienny 7 posiedzenia.

Początek posiedzenia o godzinie 11. mir 
40 przed południem.

P r z e w o d n i c z ą c y :  JW. Marszałek Dr. Mi
kołaj Zyblikiewicz.

Ze strony c. k. Rządu: Wiceprezydent Na
miestnictwa p. Filip Zaleski.

S e k r e t a r z e :  Pp. Alfons Czajkowski, Józef 
Jasiński, Turzański, Jan hr. Stadnicki.

Obecnych posłów 128.
JW. M a r s z a ł e k :  Sejm w komplecie, — 

posiedzenie otwarte. Podaję do wiadomości Wy
sokiej Izby, że protokół z poprzedniego t. j. 5.
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posiedzenia jest przyjęty, nie uczyniono bowiem 
żadne przeciw niemu zarzuty.

Upraszam p. sekretarza o odczytanie spisu , 
petycyi.

S e k r e t a r z  p. J ó z e f  J a s i ń s k i  (czyta) 

Spis petycyj
wniesionych do Wysokiego Sejmu kratowego po 

dzień 23. września 1881.
161. Wydział pow. Sanok, przez p. Słoneckiego, 

iżby grzywny na fundusz ubogich w gmi
nach na ręce Wydziałów powiat, nadsyłano, 
przydzielono do komisyi administracyjnej.

162. Takaż petycya Wydziału pow. Nisko, przez 
p. Stanisława Tarnowskiego, do komisyi ad
ministracyjnej.

163. Takaż petycya Wydziału pow. w Rudkach, 
przez p. Janko, do komisyi administracyjnej.

164. Stowarzyszenie „Spójni® we Lwowie, przez 
p. Merunowicza, o przesiedlenie izby handlo
wej z Brodów do Tarnopola, do komisyi 
administracyjnej.

165. Wydział pow. Przemyślany, przez p. Toro- 
siewicza, o przesiedlenie izby handlowej z Bro
dów do Tarnopola, do komisyi administra
cyjnej.

166. Wydział pow. Limanowski, przez p. Romera, 
przeciw zmniejszeniu liczby jarmarków i tar
gów, do komisyi administracyjnej.

167. Wydział pow. Rudki, przez p. Janko, w spra
wie uregulowania jarmarków i targów, do 
komisyi administracyjnej.

168. Tenże w Sanoku, przez p. Słoneckiego, w 
sprawie uregulowania jarmarków i targów, 
do komisyi administracyjnej.

169. Wydział pow. Tarnów, przez p. księcia San- 
guszkę, w sprawie uregulowania jarmarków 
i targów, do komisyi administracyjnej.
O popieranie instytucyi Towarzystw zalicz

kowych proszą:
170. Towarzystwo zaliczkowe w tadziechowie, 

przez posła Wasilewskiego, do komisyi admi
nistracyjnej.

171. Towarzystwo gospodarcze w Radziechowie, 
przez tegoż posła, do komisyi administra
cyjnej.

O popieranie Towarz. zaliczkowych proszą: 
I 172. Takaż petycya Towarzystwa zaliczkowego 

w Kolbuszowej, przez p. Skałkowskiego, do 
komisjo administracyjnej.

173. Towarzystwo zaliczkowe w Stryju, do komisyi 
administracyj nej.

174. Towarzystwo zaliczkowe w Bóhrce, do ko
misjo administracyj nej.

175. Towarzystwo zaliczkowe w Zbarażu, do ko
misyi administracyjnej.

176. Rada powiatowa w Nisku, do komisyi ad
ministracyjnej.

177. Rada powiatowa w Tarnowie, do komisyi 
administracyjnej.

178. Towarzystwo zaliczkowe w Tarnowie, do 
komisyi administracyjnej.

179. Towarzystwo zaliczkowe w Gorlicach, do ko
misyi administracyjnej.

180. Towarzystwo gimnastyczne „Sokół® we Lwo
wie, przez p. Czerkawskiego, o subwencyę 
na budowę zakładu gimnastycznego, do ko
misyi budżetowej.

181. Gmina miasta Starejsoli, przez p. Were- 
szczyńskiego, o utworzenie szkoły garncar
skiej, do komisyi kultury krajowej.

182. Komitet wystawy owoców w Kołomyi, przez 
p. F. Jasińskiego, o subwencyę na cele wy
stawy, do komisyi budżetowej.

183. Booss Andrzej emeryt, dyrektor szkół ludo
wych, przez p. Sawczyńskiego, o podwyż
szenie emerytury, do komisja petycyjnej.’̂

184. Morawski Floryan w imieniu Komitetu za
kładu „Przytulisko® we Lwowie, przez p. 
Skałkowskiego, o zasiłek, do komisyi pety
cyjnej.

185. Siostry Miłosierdzia w Bursztynie, przez p. 
Ahrahamowicza, o subwencyę, do komisyi 
budżetowej.

186. Stowarzyszenie „Spójnia", przez p. Meruno
wicza, w sprawie przemysłu tkackiego, do 
komisyi kultury krajowej.

187. Przysiółek Wydrze ad Grębów, przez posła 
Stan. Tarnowskiego, o wyłączenie go od 
gminy Grębów, do komisyi administracyjnej.

188. Kiss Feliksa, przez p. ks. Sawę, o zapomo
gę, do komisyi petycyjnej.
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189. Parnas Majer z Tarnopola, przez p. Maksa, 
o defalkę z powodu strat poniesionych na 
dzierżawie myt w Kurzanach i Kutcaeh, do 
komisyi budżetowej.

190. Gmina Wampierzów, przez p. Eeya. o zwol
nienie od obowiązku wypłacania naleźytości 
nauczycielowi szkoły, do komisja eduka
cyjnej.

191. Sporn Adolfina, wdowa po inspektorze po
datkowym, przez p. Golejewskiego, o sub- 
wencyę dla jej syna na kształcenie się w 
sztukach pięknych, do komisja petycyjnej.

192. Stowarzyszenie dla rozwoju przemysłu nafto
wego w Galicyi, przez p. Gorayskiego, o 
uregulowanie stosunków prawnych i opłat 
skarbowych dotyczących tego przemysłu, do 
komisyi kultury krajowej.
JW. M a r s z a ł e k :  Względem tej petyeyi

zapisał się do głosu p. Gorayski. (Głosy: niema
go w tej chwili).

Ponieważ p. Gorayskiego nie ma, przeto
proszę o dalsze czytanie spisu petycyj.
193. Andrzejewski Stanisław, emeryt, nauczyciel, 

przez p. Majera, o podwyższenie płacy, przy
dzielono do komisyi edukacyjnej,

194. Swoboda Marya b. akuszerka szpitala lwow
skiego, przez p. Tomasza Kowalskiego, o 
podwyższenie prowizyi lub dar z laski, do 
komisyi petycyjnej.

195. Gmina Radymno, przez p. Czartoryskiego, o 
zwolnienie od zwrotu otrzymanej pożyczki 
na budowę szkoły, do komisyi edukacyjnej.

196. Gąsiorowslti Kazimierz, akademik górniczy 
w Loeben, przez p. Roinanowicza, o stypen- 
dyum, do komisyi budżetowej.

197. Mieszkowski Domicyan, przez p. Małeckiego, 
o pensyę dożywotnią w zamian za pisma 
swoje, do komisyi petycyjnej.

198. Mieczkańcy powiatu Łańcut, przez p. Scipiona, 
o budowę drogi Djaiowsko-Przeworskiej, do 
komisyi drogowej.

199. Gmina miasta Krakowa przez p. Zatorskiego, 
o zasiłek na budowę nowego teatru, do ko
misyi budżetowej.

200. Stróże kancelaryjni Wydziału krajowego,

przez p. Wajrgarta, o podwyższenie płacy, 
do komisyi budżetowej.

201. Kielanowska Paulina, przez p. Ohiymowicza, 
o zapomogę, do komisja petycyjnej.

202. Wydział pow. Chrzanów, przez p. Chrzanow
skiego, w sprawie używania języka krajo
wego przez c. k. żandarmeryę, do komisyi 
administracyj nej.

203. Wydział bursy św. Jana Chrzciciela w Dro
hobyczu, przez p. Ohiymowicza, o zapomogę, 
do komisyi budżetowej.

204. Nieć Michał, nauczyciel, przez p. Kitrysa, o 
wliczenie mu lat spędzonych w wojsku, do 
komisyi edukacyjnej.

205. Wydział powiatowy Skałat, przez p. Kozie- 
brodzkiego, o odpisanie zaległości konkuren
cyjnej do budowy drogi Smykowce-Grzyma- 
łowskiej, do komisyi drogowej.

206. Błotnicki Tadeusz, przez p. Zuckra, o snb- 
wencyę na dalsze kształcenie się w rzeź
biarstwie, do komisyi budżetowej.

207. Inżynierowie okręgowi Wydziału krajowego, 
przez p. Męcińskiego, o stabilizacyę i przy
znanie im praw urzędników krajowych, do 
komisyi budżetowej.

208. Chaszczyński Feliks, nauczyciel, przez p. Ro- 
manowicza, o zapomogę, do komisyi budże
towej.

209. Nauczyciele szkół ludowych w Samborze, 
przez p. Romanowicza, o podwyższenie płacy, 
do komisyi edukacyjnej.

210. Nauczyciele szkół ludowych okręgu Sambor
skiego, przez p. Romanowicza, o dodatek 
dla żonatych i dzieci mających, do komisyi 
edukacyjnej.

211. Dr. Bobiński Włodzimierz, prymaryusz za
kładu Kulparkowskiego, przez p, Majera, o 
zaliczkę na płacę zł. 2000 do komisyi budże
towej.

212. Przełożona zgromadzenia Sióstr Opatrzności 
we Lwowie, przez p. Buchwalda, o subwen- 
cyę dla zakładu moralnie upadłych niewiast, 
do komisyi petycyjnej.

213. 18 gospodarzy osady Podsadki, przez p. Me- 
runowicza, o wstrzymanie egzekucyi z tytułu
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zaległych datków na szkołę w Porsznie, do 
komisyi edukacyjnej.

214. Zbór izraelicki w Krakowie, przez p. Zator
skiego, o zasiłek na dokończenie budowy 
szpitala, do komisyi budżetowej.

215. Albiński Marcin, nauczyciel, przez p. Reya, 
o policzenie lat służby spędzonych przy c. 
k. straży skarbowej, do komisyi eduka 
cyjnej.

216. Towarzystwo Tatrzańskie, przez p. Reya, o 
uznanie potrzeby budowy drogi z Nowego 
Targu do Zakopanego i wykonanie tej bu
dowy, do komisyi drogowej.

217. Wydział pow. Przemyślany, przez p. Bade- 
niego, o urządzenie przystanku dla pociągów 
pospiesznych na stacyi Podzamcze, do ko
misyi adminstracyjnej.

218. Gmina Brody, przez p. Badeniego, w tej sa
mej sprawie, do komisyi administracyjnej.

219. Konwent 00 . Karmelitów w Sąsiadowicach, 
przez p. Garbaczyńskiego, o odłączenia od 
gminy Sąsiadowice i ustanowienie dlań oso
bnego obszaru dworskiego, do komisyi ad
ministracyjnej.
P. Gor ay s k i .  Proszę o głos.
JW. Ma r s z a ł e k .  P. Gorayski ma głos.
P. Go ra y s k i .  Wniesioną została do Wy

sokiej Izby petycya towarzystwa krajowego dla 
opieki i rozwoju górnictwa naftowego. Petycya ta 
zajmuje się najważniejszym przedmiotem w dzie
dzinie górnictwa i przemysłu naftowego, bo sto
sunkami prawnymi tegoż przemysłu. Ze względu 
na ważność przedmiotu upraszam Wysoką Izbę, 
i czynię wniosek, aby Wysoka Izba raczyła wy 
brać dla tej sprawy osobną komisyę złożoną 
z siedmiu członków pod nazwą: „komisyi naftowej “, 
ażeby w samym tytule tej komisyi wskazać i za
znaczyć niejako, jak troskliwą opieką kraj chce 
otoczyć górnictwo i przemysł naftowy.

JW. Mar sza ł e k .  Rozprawa otwarta. Czy 
żąda kto głosu? (Nikt). Gdy nikt głosu nie żąda 
podam ten wniosek pod głosowanie.

P. Gorayski wnosi, aby dla rozbioru sprawy 
górnictwa naftowego wybrać osobną komisyę zło
żoną z 7 członków i petycyę dotyczącą przekazać 
tejże komisyi do rozpoznania. Kto jest zatem,

zechce rękę podnieść. (Większość). Jest większość, 
wniosek przyjęty.

Wybór tej komisyi umieszczę na porządku 
dziennym jednego z najbliższych posiedzeń.

P. Majer .  Proszę o głos.
JW. Mar sza ł ek .  P. Majer ma głos.
P. Majer .  Wysoka Izba odstąpiła komisyi 

edukacyjnej petycyę klasztoru pp. Bazylianek wJa- 
worowie o subwencyę. Ponieważ przedmiot ten 
znajduje się w preliminarzu i tern samem będzie 
miał w komisyi budżetowej osobnego referenta, 
z tego powodu mam honor zawiadomić Wysoką 
Izbę, że komisya edukacyjna odstąpiła „brevi 
manu“ petycyę tę właściwej do tego komisyi 
budżetowej, gdzie już będzie miała swego re
ferenta.

JW. Mar s za ł e k .  Zawiadamiam Wysoką 
Izbę, że następujące komisyę się ukonstytuowały.

Komisya d r og ow a  wybrała przewodniczą
cym p. Jaworskiego, jego zastępcą p. Męcińskiego, 
sekretarzem p. Alfonsa Czajkowskiego.

W komisyi b a n k o w e j  wybrany został prze
wodniczącym p. Szczęsny Koziebrodzki, jego za
stępcą p. lir. Rusocki, sekretarzem p. Merunowicz.

W komisyi dla r e f o r my  a d m i n i s r ac y j -  
nej wybrano przewodniczącym p. Grocholskiego, 
jego zastępcą p. ks. Czartoryskiego, sekretarzem 
p. Romanowicza.

Przystępujemy teraz do porządku dziennego.
Pierwszym przedmiotem jest: Pierwsze czy

tanie sprawozdania Wydziału krajowego w przed Ob. 
miocie funduszów budowy szpitala św. Łazarza Al. 27. 
w Krakowie. — Sprawozdawca poseł Hoszard 
ma głos.

Sprawozdawca p. Hosz a r d .  Wnoszę. Wy
soka Izba raczy odesłać ten przedmiot do ko
misyi administracyjnej.

JW. M a r s z a ł e k .  Rozprawa otwarta. Czy 
żąda kto głos? (Nikt). Gdy nikt głosu nie żąda, 
rozprawa zamknięta. Kto się z tym wnioskiem 
zgadza, zechce rękę podnieść. (Większość). Jest 
większość, wniosek przyjęty.

Z porządku dziennego wypada: Pierwsze 
czytanie sprawozdania Wydziału krajów, w przed- Ob. 
miocie zamianowania Dra Jana Szeparowicza stale Al. 28.
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pryr larjaiszem oddziału chirurgicznego w krajo
wym szpitalu we Lwowie. — Sprawozdawca po
seł Hoszard ma glos.

Sprawozdawca p. Hosz a r d .  Wnoszę, aby 
Wysoka Izba odesłała ten przedmiot do komisyi 
administracyjnej.

JW. M a r s z a ł e k .  Eozprawa otwarta. Czy 
żąda kto głosu? (Nikt). Gdy nikt głosu nie żąda, 
rozprawa zamknięta. Kto się z tym wnioskiem 
zgadza, zechce rękę podnieść. (Większość). Jest 
większość, wniosek przyjęty. 

l)b. Dalszym przedmiotem z porządku dziennego
Al. 29. je st: Pierwsze czytanie sprawozdania Wydziału 

krajowego o krajowej szkole rolniczej w Czerni
chowie. — Sprawozdawca poseł Wereszczyński 
ma głos.

Sprawozdawca p. We r e s z c z y ń s k i .  Wno
szę: Wysoka Izba raczy sprawozdanie to odstą
pić komisyi kultury krajowej.

JW. Marszałek.  Eozprawa otwarta. Czy 
żąda kto głosu ? (Nikt). Gdy nikt głosu nie żąda, 
rozprawa zamknięta. Kto się z tern zgadza, ze
chce rękę podnieść. (Większość). Jest większość, 
wniosek przyjęty.

Przystąpimy z porządku dziennego do wy
boru członków komisyj reklamacyjnych, a mia
nowicie: 6 członków i 6 zastępców dla komisyi 
we Lwowie, a po 4 członków i 4 zastępców dla 
podkomisyj w Krakowie i Tarnopolu, następnie 
zaś do wyboru komisyi dla konkurencyi kościel
nej z 9 członków. Głosowanie będzie się odby
wało w ten sposób, że najpierw odbędzie się gło
sowanie do komisji reklamacyjnej lwowskiej z 6 
członków, następnie będzie osobne głosowanie na 
6. zastępców; dalej do komisyi krakowskiej 
osobno na 4. członków, a osobno na 4 zastęp
ców; tak samo postąpimy przy komisyi Tarno
polskiej. A więc przedewszystkiem proszę oddawać 
kartki na samych 6. członków, a nie na zastęp
ców komisji lwowskiej. Do skrutynium zapraszam 
pp. Chrzanowskiego, Janowskiego, Maxa, Józefa 
Michałowskiego, Piłata, Michała Popiela, Kadzi- 
kiewicza, Jana Tarnowskiego i Wesołowskiego. 
Upraszam pp. skrutatorów, by zechcieli odbierać 
kartki wyłącznie tylko na 6. członków komisyi 
lwowskiej, a nie na zastępców.

Uprzedzam, że w kartkach przygotowanych 
do wotowania są myłki ortograficzne nazwisk;

proszę więc je popoprawiać, aby ztąd jaka kwe- 
stya nie powstała.

(Po zebraniu kartek).
Czy panowie skrutatorowie już ukończyli 

zbieranie kartek? (Głosy: Już). Proszę tedy za
raz przystąpić do wyboru zastępców. Ci sami pa
nowie skrutatorowie zechcą się zająć zbieraniem 
kartek.

Pa zebraniu kartek.
Zawieszam posiedzenie na kilka minut dla 

odbycia skrutynium.
(Po przerwie).
Proszę o odczytanie rezultatu skrutynium 

z wyboru 6. członków i 6. zastępców do komisyi 
reklamacyjnej lwowskiej.

Sprawozdawca p. Max ma głos.
Sprawozdawca p. Max. Eezultat głosowania 

na członków komisja lwowskiej: Głosujących 113, 
ważnych głosów 110, absolutna większość 56. 
Absolutną większość głosów otrzymali pp. Abra- 
hamowicz Dawid 109, Jocz Jan 107, Kobuzowski 
Czesław 107, Gnoiński Wincenty 107, Kajski 
Albin 110, Kraiński Władysław 103.

Eezultat głosowania na zastępców członków 
komisyi lwowskiej: Głosujących 100, ważnych gło
sów 99, absolutna większość 50. Absolutną wię
kszość głosów otrzymali pp. Bojarski Zygmunt 
98,, Śmiałowski Bolesław 99, Łukasiewicz Ignacy 
99, Ohrymowicz Ksenofon 93, Strusiewicz Zy
gmunt 97, Szybiński Ferdynand 99.

JW. M a r s z a ł e k .  Ci panowie są zatem wy
brani. Przystępujemy teraz do wyboru 4 członków 
podkomisja Tarnopolskiej. Na skrutatorów zapra
szam panów: Gorayskiego, Kowalskiego Bazylego, 
Krukowieckiego, Kułaczkowskiego, Lenartowicza, 
Eeja, Zborowskiego i Z brożka. Upraszam pp. skru
tatorów, aby zechcieli się zająć zbieraniem kartek.

(Po zebraniu kartek).
Czy kartki są już poodbierane? (Głosy: już). 

Przystępujemy więc zaraz do wyboru 4. zastęp
ców członków podkomisyi Tarnopolskiej. Ci sami 
panowie skrutatorowie zechcą się zająć zbiera
niem kartek.

(Po zbieraniu kartek).
Proszę panów skrutatorów ‘zająć się skru

tynium, a tymczasem zawieszam posiedzenie.
(Po przerwie).
Proszę o odczytanie wyniku skrutynium z wy
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boru 4. członków i 4. zastępców podkomisja tar
nopolskiej. Sprawozdawca p. Gorayski ma głos.

Sprawozdawca p. Gor ays k i .  Rezultat skru
tynium z wyboru członków podkomisyi tarnopol
skiej : Głosujących 85, absolutna większość 43. 
Absolutną większość otrzymali pp .: Mochnacki 
Ignacy 85, Kriegshaber Antoni 85, ks. Sawa 
Franciszek 85, Kakowski Jan 70; zaś ks. Ka- 
czała Stefan otrzymał 15 głosów.

Na zastępców członków podkomisyi tarno 
polskiej było głosujących 80, absolutna większość 
41. Absolutną większość otrzymali pp.: Poradowski 
Feliks 80, Sobolewski Mikołaj 80, Głażewski 
Ignacy 80, Wybranowski Leoncjusz 79.

JW. Mar s za ł e k .  Ci panowie są zatem wy
brani. Przystępujemy teraz do wyboru członków 
podkomisyi krakowskiej. Na skrutatorów zapra
szam pp: Dydyńskiego, Goldmana, ks. Jasieni- 
ckiego, Kaczałę, Korytowskiego, Romanowicza, 
Scipiona, Tarnowskiego Stanisława i Zuckra. Upra
szam tych panów o zajęcie się zbieraniem kartek 
na członków podkomisyi krakowskiej.

(Po zebraniu kartek).
Czy kartki są już odebrane? (Głosy: Już). 

Upraszam tych samych panów skrutatorów o za
jęcie się zbieraniem kartek na 4. zastępców człon
ków podkomisyi krakowskiej.

(Po zebraniu kartek).
Zawieszam posiedzenie na czas skrutynium.
(Po przerwie).
Proszę o odczytanie rezultatu skrutynium 

z wyboru 4. członków i 4. zastępców członków 
podkomisyi krakowskiej. Sprawozdawca p. Scipio 
ma głos.

Sprawozdawca p. hr. Scipio.' Rezultat skru
tynium jest następujący: Głosujących było 80. 
Jednogłośnie zostali wybrani panowie: Dydyński 
Marjan, Męciński Józef, Stadnicki Jan i Zuk- 
Skarszewski Władysław. Na zastępców członków 
głosowało 78, jednogłośnie zostali wybrani pp: 
Sławiński Przecław, Habicht Wilhelm, Myciel- 
ski Franciszek i Lange Karol.

JW. Ma r s z a ł e k .  Ci panowie są zatem wy
brani. Teraz przystąpimy do wyboru komisyi dla 
sprawy konkurencyi kościelnej, z 9 członków zło
żonej. Na skrutatorów zapraszam panów posłów 
Bielińskiego, Żurowskiego, Mandyczewskiego, Me- 
runowicza, Słoneckiego, Rożankowskiego, Rosnera,

Torosiewicza i Wasilewskiego. Upraszam tych 
panów o zajęcie się zbieraniem kartek.

(Po zebraniu kartek).
Do odbycia skrutynium zawieszam posie

dzenie.
(Po przerwie).
Proszę o odczytanie rezultatu skrutynium. 

Sprawozdawca p. Bieliński ma głos.
Sprawozdawca p. Bie l iński .  Przy wybo

rze do komisyi dla spraw konkurencyi kościel
nej głosujących było 108. absolutna większość 55. 
Absolutną większość otrzymali panowie : ks. Bu
chwald 87, ks. Chełmecki 85, Golejewski 93, 
Hoppen 104, Jocz 81, Max 101, ks. Mandyczewski 
Porfiry 66, Matkowski 106, Milieski 89. Reszta 
głosów rozstrzelona.

JW. Mar s za ł e k .  Ci panowie są zatem wy
brani. Upraszam panów członków tej komisyi, 
aby się natychmiast po posiedzeniu ukonstytu
owali w sali komisyjnej Nr. I.

Ponieważ pora jest już spóźniona przeto za
mykam dzisiejsze posiedzenie. Następne posiedze
nie odbędzie się jutro o godz. 11 przed południem.

Porządek dzienny 7. posiedzenia, 4. sessyi, 
IV. peryodu Sejmu galicyjskiego, które się od
będzie w sobotę dnia 24. września 1881 o godz. 
11. przed południem.

1. Pierwsze czytanie sprawozdania Wydziału 
krajowego w przedmiocie spraw górniczych. — 
Sprawozdawca p. Wereszczyński.

2. Pierwsze czytanie wniosku p. Romano
wicza w sprawie budowy kolei żelaznej ze Lwo
wa na Żółkiew do Sokala.

3. Pierwsze czytanie wniosku posła Haus- 
nera w sprawie utworzenia wydziału lekarskiego 
na uniwersytecie lwowskim.

4. Sprawozdanie Wydziału krajowego w spra
wie zezwolenia gminom Hanczarów i Probabin na 
pobór wyższych dodatków do podatków. — Spra
wozdawca p. Smolka.

5. Sprawozdanie Wydziału krajowego w spra
wie zezwolenia gminie miasta Jarosławia na pobór 
opłat od gorących napojów i piwa. — Sprawo
zdawca p. Smolka.

6. Sprawozdanie komisyi kultury krajowej 
nad wnioskiem Wydziału krajowego co do zale
sienia wydm piaszczystych w powiatach Jaro



sławskim, Łańcuckim i Przemyślańskim. — Spra
wozdawca p. Jędrzejowicz.

7. Wybór komisyi naftowej z 7 członków.
8. Sprawozdanie o petycyach, a mianowicie: 

Jędrzeja Wisły, gospodarza, o wsparcie dla jego
5 ociemniałych dzieci. — Sprawozdawca p. 
ks. Sawa.

Maryi Czorneńki, wdowy po ś. p. Oleksie Czor- 
neńkim, gospodarzu z Boratycz, z zażaleniem 
przeciw włościańskiemu kredytowemu zakła
dowi. — Sprawozdawca p. Wesołowski.

6. Posiedzenie z d

Michała Koczyńskiego o subwencyę na pokrycie 
kosztów nakładu ustawy procedury sądowej.
— Sprawozdawca p. Zborowski.

Dra Siłbersteina Leopolda o subwencyę dla córki 
Fryderyki w celu kształcenia się w muzyce.
— Sprawozdawca p. Zborowski.

Beckmanównej Franciszki o subwencyę na kształ
cenie się w śpiewie. — Sprawozdawca poseł 
Zborowski.
Posiedzenie zamknięte. (Koniec posiedzenia 

o godzinie 2 minut 40).
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Z Drukarni Ludowej tce Lwowie.




